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Enerxía

CONGRESO 8: A nosa comunidade terá, a inicios do vindeiro 2011, unha orde pioneira que regule o
aproveitamento da enerxía, cuxa implantación multiplica por 6 a da medida estatal Considerada
como unha fonte limpa ede futuro, reduce emisións epermite aforrar ata un 70% na factura da luz

Galicia, líder en xeotermia, busca
producir electricidade coa terra

oconselleiro Javier Guerra, terceiro pola esquerda, durante o Congreso da Xeotermia de Galicia

o catedrático de Prospec
ción e Investigación mineira
da Escola de Enxeñeiros dé
Minas de Vigo, Enrique Or
che, propuxo que se inclúan
nos cimentos dos novos edifi
cios captadores xeoténnicos.
"Implica un custo irrelevante
respecto ódo edificio epóde
se ter resolta a climatización
por cincuenta anos", explicou
Orche. Son tecnoloxías "moi
probadas esinxelas", engadiu
o catedrático, que animou ós
arquitectos aestudar esta po
sibilidade. Así mesmo, este ex
perto indicou que esta enerxía
presenta vantaxes, ademais
de ser renovable, como redu
cir adependencia de combus
tibles efacilitarlle enerxía aun
medio rural disperso como é
o galego.

Aplicala xa nos
novos edificios

Amortización en
seis ou oito anos
opresidente do cluster ga
lego -que agrupa 50 empre
sas, case o90% das existen
tes- asegurou que omercado
galego, agora, "vai un pouco
por diante" do español econ
centra o35% das instalacións
deste tipo, édicir, entre 480 e
500 das máis de 1.300 conta
bilizadas en España. "Son ins
talacións que son un pouco
máis custosas que as tradi
cionais, pero despois, os cus
tos de operación eoconsumo,
éun 70% ou 75% inferior aun
sistema tradicional". De feito,
o gasto anula que xera unha
instalación de enerxía xeotér
mica é tres veces menor que
ogasto medio dos convencio
nais. Iso si. tras un período de
amortización do investimento
inicial que Acluxega fixa entre
6a 8 anos.
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f Mineiro de España (IGME),Celes
tino García da Noceda, indicou que
Galicia "ten unhas posibilidades tre
mendas", tantQ nos aproveitamen
tos profundos coma nos "someros"
-xacementos superficiais-. "Ten
grandes posibilidades, ata para a
xeración de electricidade nun futu
ro", afirmou. Por iso, pediulles ós
políticos que asuman unha aposta
por estes aproveitamentos e apos
tou por formar os profesionais para
evitar que "empresas pouco cualifi
cadas" entren no sector"deforman
do os resultados". e

aproveitamento estará lista "a pri
meiros de ano". Anorma, apuntou,
será "pioneira en España", onde
non existe nármativa específica pa
ra o sector, dixo. Entre as vantaxes
da xeotérmica, indicou que "non
queima ningún combustible" e per
mite aforros encalefacción superio
res ó 30%, de aí a súa chamada ós
empresarios para centrarse nunha
"implantación masiva" de fontes
non contaminantes.

Pola súa banda, o responsable
da área de Investigación en Recur
sos Minerais do Instituto Xeolóxico

tívose". "É unha tecnoloxía que es
tá incorporándose dun xeito deci
dido ó mercado", afirmou Manuel
López.

Oconselleiro de Economía e In
dustria, Javier Guerra, que inau
gurou a xornada, asegurou que a
Xunta"aposta pola xeotennia" e as
pira a "demostrar" que as enerxías
renovables son, ademais, "rendi
bIes". Neste contexto, indicou que
a Xunta está desenvolvendo "un
marco regulatorio que clarifique o
uso" desta fonte enerxética e avan
zou que a orde para regular o seu

Galicia xa é líder en xeotermia, un
ha enerxía limpa e de futuro que
procede directamente da terra, re
duce considerablemente a emisión
de dióxido de carbono á atmosfe
ra e permite aforrar ata un 70% na
factura da luz. As óptimas condi
cións climáticas e características do
subsolo fan que a nosa comunida
de concentre xa o 35% das instala
cións xeoténnicas estatais, con máis
de 480 bombas de calor ecolóxico
funcionando. Cunha implantación
en Galicia seis veces superior á me
dia do conxunto estatal, o reto ago
ra estará en producir electricidade
por esta VÍa.

Así o asegurou onte o presiden
te do Cluster da Xeotermia Galega
(Acluxega), Manuel López, durante
o ICongreso de Xeotermia en Gali
cia, onde recordou que ocrecemen
to dos aproveitamentos xeotérmi
cos se "mantén, a pesar da crise"
porque se lograron "niveis de efi
ciencia moi elevados". Para ilustra
lo, indicou que o número de visados
para a construción de edificios -a
tecnoloxía ten como principal apli
cación os sistemas climáticos e de
calefacción de inmobles- baixou e,
con todo, o de instalacións xeotér
micas "nos últimos dous anos man-

Redacción e axencias .Santiago

oconselleiro de Industria,
Javier Guerra, chama ás
empresas aapostar pala
implantación masiva de
fontes non contaminantes

VENTO. A Xunta afirma que haberá unha comisión de seguimento dos
proxectos Quedarán sen adxudicación se n,on cumpren os prazos fixados

As eólicas non terán o 'ok' se
non cumpren o plan industrial
Oconselleiro de Economía e Indus
tria, Javier Guerra, ratificou onte
que a Xunta estará "vixiante" e si
nalou que as empresas adxudicata
rias no novo concurso non obterána
autorización definitiva paraoapro
veitamento eólico se non cumpren
o cronograma ó que está vincula
do o plan industrial. "Haberá unha
comisión de seguimento dos plans
industriais", reiterou nunha entre
vista coa TVG, recollida por Europa
Press, na que recordou que en cada
plan industrial hai un cronograma
de tempo "moi clariño". ''Alíestá es
crito cando se vai ir desenvolvendo

e se as empresas non cumpren es
tas partes do contrato que teñen cos
galegos non se lles dará a concesión
para que poidan· ter o uso da ener
xía eléctrica dos muíños", dixo.

As finnas teien un mes para
.decldir se seguen adiante
Guerra insistiu en que o Goberno
galego prevé un seguimento "ex
haustivo" e que esta comisión en
cargarase de "vixiar" posto que -in
sistiu-hai un cronograma que com
promete "en firme" ás compañías.
"Aquí hai un compromiso serio: ou
fas o plan industrial ou pos o diñei-

ro ou renuncias", incidiu o titular
de Economía. Na súa intervención,
o conselleiro recalcou que a Xunta
espera que as adxudicatarias rea
licen os proxectos, aínda que sina
lou que teñen "un tempo para deci
dilo", en concreto, "un mes a partir
deste momento". "E se non, sempre
haberá a seguinte empresa que terá
capacidade para facer ese proxec
to", engadiu.

Ópreguntarlle por se contempla
a posibilidade de que haxa renun
cias, subliñou que non está "na ca
beza das empresas", pero matizou
que, en todo caso, o Goberno ga-

lego non contempla a posibilidade
de que queden megawatts "no ai
re". "Hai unha lista de substitutos",
alegou, tras recordar que había "un
ha solicitudede máis de 15.000 me
gawatts para unhas posibilidades
de 2.325".

Na mesma liña,Javier Guerra re
afirmouse en que este concurso 
cun investimento previsto de6.000
millóns de euros- é o "maior plan
industrial" da historia de Galicia
e rexeitou as críticas da oposición
que, sobre todo desde o BNG, apun
tan que aXunta "favorece"a empre
sas coa "repartición de megawatts".
"Teñoque negara maior porque isto
non é unha repartición, é un con
curso; xa que logo, as que concur
san e presentan os megawatts le
van os mellores proxectos", defen
deu oconselleiro, antes de celebrar
que o vento galego "faga menos
ruído" desde hai ano e medio por
que as cousas se fixeron con moita
seriedade". e EJI"

LABORAL
• Oconcello non
recualificará o terreo

Protesta en
Culleredo
contra o ERE
de Fricosa
Case un centenar de traballado
res da empresaFCAlimentación
Fricosa en Culleredo manifestá
ronse onte contra un expediente
de regulación de emprego (ERE)
que cualificaron de "fraudulen·
to" e co que a dirección pretende
"pechar o matadoiro". O pleno
do Concello aprobou unha reso
lución pola que se comprome
ten a que non se produza unha
"recualificación" dos terreos se
o matadoiro pecha. e EJI.
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